
PROTOKÓŁ  Nr XXX/2013 

XXX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 października 2013 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
30

.
    

 

XXX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXX sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych. Nieobecny: radny Artur Orłowski  

                    

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta 

3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 

4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pani Małgorzat Sejka                  - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

8. Pan Andrzej Zwolak                   -Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie, Radny Rady Powiatu  

9. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2013 – 2024. W związku z 

powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do 

przedstawionej zmiany w porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono 

do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -0) przyjęto 

zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIX Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych, pracowników Urzędu Gminy oraz 

kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Ryjewo za 2012 rok.  

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Ryjewo w roku szkolnym 

2012/2013. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest dla Gminy Ryjewo na lata 2013 – 2032”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Ryjewo 

(ograniczonych do mieszkańców Sołectwa Benowo) w przedmiocie utworzenia 



z inicjatywy grupy mieszkańców Gminy nowej jednostki pomocniczej – Sołectwa 

Sołtyski. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2013 – 2024. 

11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXIX Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXIX sesji z 

dnia 2 października 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie (za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -0)  protokół  z  XXIX  sesji z dnia 2 

października 2013 roku. 

 

Ad.4. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych, pracowników Urzędu 

Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Ryjewo za 2012 rok.  

 

Przewodniczący Rady: Na podstawie art. 24h ust. 12 pkt 1-3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 

samorządzie gminnym analizy wszystkich oświadczeń wykonały zobowiązane do tego 

ustawowo podmioty,  a mianowicie Urząd Skarbowy oraz Przewodniczący Rady Gminy. 

Wszyscy radni oświadczenia majątkowe wraz z kopią swoich zeznań o wysokości 

osiągniętego dochodu w roku 2012, złożyli w ustawowym terminie tj. do 30 kwietnia 2013 

roku. Wszystkie oświadczenia przekazano do Urzędu Skarbowego w Kwidzynie oraz 

zamieszczono w Biuletynie Informacji Publicznej. Naczelnik Urzędu Skarbowego w 

Kwidzynie w piśmie z dnia  9 września br. poinformował, że w przekazanych oświadczeniach 

majątkowych stwierdził drobne błędy, które zostały usunięte.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Pan Józef Gutowski: Również oświadczenia majątkowe pracowników Urzędu Gminy oraz 

Kierowników jednostek organizacyjnych złożone zostały w ustawowym terminie. Naczelnik 

Urzędu Skarbowego stwierdził drobne braki w trzech złożonych oświadczeniach. Braki te do 

dnia dzisiejszego zostały usunięte.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Ad.5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Ryjewo w roku 

szkolnym 2012/2013.  

 



Pan Józef Gutowski:  Obowiązek sporządzenia i przedstawienia informacji o stanie realizacji 

zadań oświatowych gminy Ryjewo wynika z dyspozycji art.5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 

1991r.o systemie oświaty (Jednolity tekst: Dz. U z 2004r.  Nr 256, poz 2572 z późn. 

zmianami). W roku szkolnym 2012/2013 Gmina Ryjewo była organem prowadzącym 2 

szkoły podstawowe z oddziałami przedszkolnymi zerowymi  i 1 gimnazjum. Szkoła 

Podstawowa w Ryjewie  i Gimnazjum w Ryjewie posiadają klasy sportowe . Na terenie 

Gminy Ryjewo funkcjonuje 1 niepubliczne przedszkole. Stan organizacji szkół 

podstawowych, gimnazjum   i przedszkola w roku szkolnym 2012/2013 obrazuje Tabela nr 1.  

 Wyszczególnienie Liczba 

oddziałów 

Liczba uczniów/ 

wychowanków 

1 

 

 

 

 

 

2 

   

 

 

3 

Zespół Szkół w Ryjewie : 

- oddziały ,,0’’ 

- szkoła podstawowa kl. I-VI 

   w tym w  klasy sportowe 

- gimnazjum kl. I-III 

  w tym w klasach sportowych  

 Szkoła Podstawowa w Szkole 

Podstawowej w Straszewie 

- oddziały „0” 

 

      -  szkoła podstawowa kl.  I-VI 

Niepubliczne Przedszkole „ Maluszek” 
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            9 

            

 

1 

 

6 
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45 

256 

 

204 

 

 

22 

 

97 

131 

 OGÓŁEM: 35 755 

 

1. Stan zatrudnienia nauczycieli , pracowników administracji i obsługi w niepublicznym 

przedszkolu „ Maluszek” i szkołach prowadzonych przez gminę Ryjewo w roku 

szkolnym 2012/2013. W roku szkolnym 2012/2013 zatrudnionych było 71 nauczycieli. 

Razem etaty nauczycieli: 65,87 w tym: 

1. Dyplomowanych                            - 49    

2. Mianowanych                                  - 13                                         

3. Kontraktowych                                -  5 

4. Stażystów                                        -   1    

5. Bez stopnia awansu zawodowego   -  3                          

oraz 26 pracowników administracji i obsługi. Na ogólną liczbę nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach i w przedszkolu wszyscy nauczyciele posiadają kwalifikacje: 

 

1. dyplom ukończenia studiów wyższych magisterskich z przygotowaniem 

pedagogicznym posiadało – 67 nauczycieli 



2. dyplom ukończenia studiów zawodowych z przygotowaniem pedagogicznym – 3 

nauczycieli. 

3. pozostałe kwalifikacje – 1 nauczyciel. 

 

Nauczyciele pracujący w placówkach oświatowych podnoszą swoje kwalifikacje na różnego 

rodzaju kursach , konferencjach, warsztatach, studiach wyższych i podyplomowych. W roku 

szkolnym 2012/2013  z Szkole Podstawowej w Straszewie, 1  nauczyciel uzyskał stopień 

awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. W Zespole Szkół w Ryjewie został 

przerwany staż jednej z nauczycielek stażystek w związku z odejściem z pracy.  Staż 

nauczycielki kontraktowej po urlopie macierzyńskim oraz nauczycielki mianowanej po 

urlopie zdrowotnym został przedłużony. Pozostałe staże realizowane są zgodnie z planem.  

Pomyślnie zakończony został staż nauczyciela stażysty, który uzyskał stopień nauczyciela 

kontraktowego. 

           

2. Dowożenie uczniów do szkół. W roku szkolnym 2012/2013 dowożono 464 uczniów do 

szkół. Dowożonym uczniom zapewniono opiekę w czasie dowozu. Dwoje uczniów 

niepełnosprawnych dowożono do szkół poza teren gminy  Ryjewo  w celu realizacji 

obowiązku nauki. 

 

3. Zapewnienie warunków działania szkoły lub placówki, w tym bezpiecznych i 

higienicznych warunków nauki, wychowania i opieki.  W szkołach działają biblioteki 

szkolne, z których korzysta bardzo wysoki % uczniów (około 90%). W Zespole Szkół w 

Ryjewie działa stołówka szkolna, która średnio  wydawała około 380 obiadów  dla uczniów  

i nauczycieli  Zespołu Szkół  w Ryjewie oraz około 49 obiadów dla uczniów Szkoły 

Podstawowej w Straszewie, a także  około 60 posiłków dla dzieci z Niepublicznego 

Przedszkola Maluszek w Ryjewie. W szkołach działają świetlice szkolne, gdzie uczniowie 

dojeżdżający mają zapewnioną opiekę. Uczniowie szkół są objęci opieką medyczną (Zespół 

Szkół w Ryjewie – 3 razy w tygodniu  a  w Szkole Podstawowej w Straszewie – raz w 

tygodniu jest pielęgniarka).  Współpraca szkół z rodzicami uczniów układała się 

prawidłowo. We  wszystkich szkołach realizowano zadania zgodnie z przyjętymi 

programami edukacyjnymi, wychowawczymi i programami  profilaktycznymi. Program 

profilaktyki służył poprawie bezpieczeństwa w szkołach oraz eliminowaniu przejawów 

agresji i nietolerancji.  W roku 2012 w Szkole Podstawowej w Straszewie przeprowadzona 

została kontrola kuratoryjna na temat prawidłowości organizacji zajęć wychowania 

fizycznego.  W 2013 roku przeprowadzona została kontrola PIP dotycząca bhp i 

wykorzystania funduszu socjalnego. Kontrole nie wykazały  nieprawidłowości. W ramach 

pomocy pedagogiczno- psychologicznej szkoły zatrudniają pedagogów, psychologa (część 

etatu), logopedę (część etatu),   współpracują z poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną w 

Kwidzynie, a także z innymi instytucjami mającymi na celu rozwiązywanie problemów 

uczniów i rozwijanie ich zainteresowań jak: Posterunek Policji, Gminny Ośrodek Kultury w 

Ryjewie, Stowarzyszenie Eko-Inicjatywa w Kwidzynie , Stowarzyszenie Miłośników Ziemi 

Straszewskiej i inne.  W roku szkolnym 2012/2013 Szkoła Podstawowa w Straszewie 

realizowała następujące programy profilaktyczno – edukacyjne: 

 

 Klasa I zrealizowała  program pod patronatem Komendanta Głównego Policji i Kuratora 

Oświaty w Gdańsku – „Klub Bezpiecznego Puchatka”. Jego głównym celem była 

poprawa bezpieczeństwa uczniów klas pierwszych. 

 W klasach I-III i IV-VI realizowany był projekt „Droga i ja”. 



 Program profilaktyczny „Znajdź właściwe rozwiązanie" dla klas IV –VI i „Nie pal przy 

mnie proszę” dla klas I-III. Program dotyczył profilaktyki palenia. Sprawozdania z 

działań  przesłane zostały organizatorowi (Sanepid). 

 Program Akademia Czystych Rąk oraz  ogólnopolski konkurs na temat czystości 

zakończony otrzymaniem  certyfikatu dla szkoły. 

 Akcja „Bezpieczne wakacje 2013” w klasach I-VI.  

 Klasy I-III korzystały z  POKL  realizując projekt „Indywidualizacja w gminie Ryjewo”.  

W ramach tego programu 38 dzieci uczestniczyło w zajęciach wyrównujących braki 

edukacyjne i zajęciach rozwijających uzdolnienia. Doposażono szkołę w pomoce 

dydaktyczne. 

 Przez cały rok trwały  programy związane z dożywianiem uczniów : 

 szklanka mleka dla każdego ucznia, obejmujący dzieci z klas 0-VI, 

 owoce i warzywa dla uczniów klas I-III, 

 Program rządowy „ Pomoc państwa w zakresie dożywiania”.   

 

Konkursy -  Szkoła Podstawowa w Straszewie: 

 Konkursy ogólnopolskie  

 Ogólnopolski Konkurs Literacki „Zabawa w baśni pisanie” – wyróżnienie 

 Konkursy powiatowe        

 XVII Konkurs Religijny Diecezji Elbląskiej  - I miejsce etap powiatowy, X miejsce 

etap diecezjalny. 

 X Powiatowy Konkurs Twórczości Dzieci i Młodzieży p.n. „W Unii Europejskiej”  - 

wyróżnienie  

  „Mole książkowe” Powiatowy Turniej Czytelniczy – I miejsce  

 VII Powiatowy Konkurs Czytelniczo Plastyczny „W krainie Fantazji” –  

III miejsce 

 „Alfa i Omega”  -powiatowy konkurs matematyczny,  III miejsce ucznia kl. III 

 Międzyszkolny Konkurs Poezji i Prozy (6 szkół) – miejsce III  

 Konkursy gminne Gminny Konkurs Ortograficzny dla klas III - I miejsce  

 

Konkursy – Zespół Szkół w Ryjewie: Udział i osiągnięcia uczniów w konkursach i 

olimpiadach. 

 

Zarówno uczniowie SP jak i Gimnazjum  uczestniczyli w wielu konkursach na szczeblu 

szkolnym, powiatowym i wojewódzkim. Podobnie jak w ubiegłym roku szkolnym najwięcej 

sukcesów odnosili uczniowie w konkursach literackich /SP – trzykrotnie I miejsce, 

czterokrotnie  II miejsce i pięciokrotnie III miejsce, Gimnazjum  - raz I miejsce, dwukrotnie II 

miejsca i trzykrotnie III miejsca na etapie powiatowym oraz III miejsce na szczeblu 

wojewódzkim/.  

 

Miały miejsce także sukcesy w konkursach plastycznych / SP – I i II miejsca na szczeblu 

gminnym, I miejsce oraz dwukrotnie III miejsca na szczeblu powiatowym, Gimnazjum – I 

miejsce na szczeblu gminnym/.  

 

Odnotowano także sukcesy w konkursach matematycznych / I miejsce Gimnazjum i II 

miejsce SP na szczeblu powiatowym/ oraz szachowych Gimnazjum /II miejsce drużynowo i 

III miejsce indywidualnie na szczeblu powiatowym/. 

 



Jak co roku sukcesy odnosił szkolny teatr / trzykrotnie I miejsca i dwukrotnie II miejsce w 

przeglądach na szczeblu regionalnym i wojewódzkim/.I miejsce uzyskała także uczennica w 

konkursie biblijnym na szczeblu wojewódzkim.  

 

W sporcie osiągane były sukcesy głównie w turniejach piłki ręcznej. SP – II i III miejsca w 

powiecie, III miejsce w turnieju na szczeblu regionalnym oraz dwukrotnie I miejsca, 

siedmiokrotnie II miejsca i trzykrotnie III miejsca w turniejach ogólnopolskich. Gimnazjum – 

dwukrotnie I miejsca, II miejsce i III miejsce na szczeblu powiatowym, II i III miejsce na 

szczeblu wojewódzkim, dwukrotnie I miejsca na szczeblu regionalnym oraz czterokrotnie II 

miejsca i dwukrotnie III miejsca na szczeblu ogólnopolskim. 

 

W szkole Podstawowej zorganizowano 10 konkursów z różnych dziedzin i 2 

przedmiotowe/kuratoryjne/. W Gimnazjum zorganizowano 10 konkursów tematycznych i 7 

przedmiotowych. Zdecydowanie lepsze wyniki w konkursach przedmiotowych uzyskano w 

tym roku w Gimnazjum. Zwiększyła się liczba finalistów i laureatów konkursów na etapie 

wojewódzkim, zwiększyła się także w stosunku do ubiegłego roku szkolnego ogólna liczba 

uczestników konkursów. Sukces odnotowała także Szkoła Podstawowa uzyskując laureata 

etapu wojewódzkiego z języka polskiego. Jako porażkę należy uznać nie zakwalifikowanie 

się uczniów do następnych etapów z trzech przedmiotów w Gimnazjum. W tym roku 

szkolnym nie organizowane były przez kuratorium konkursy dla klas III SP oraz WOS w 

Gimnazjum. 

 

4. Prowadzenie sprawozdawczości i rozliczania dotacji. W roku szkolnym 2012/2013 

wykonano sprawozdania: 

 

1) System Informacji Oświatowej: stan na 10 września 2012,  30 września 2012  i  31 

marca 2013r. 

2) Sprawozdania z rozliczenia dotacji: 

a) realizacja Rządowego Programu Pomocy Uczniom „Wyprawka Szkolna” . 

Dofinansowanie do zakupu podręczników otrzymało 79 uczniów 

b) realizacja pomocy materialnej o  charakterze socjalnym w formie stypendiów i 

zasiłków szkolnych dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Ryjewo. W roku 

szkolnym 2012/2013 skorzystało 190 uczniów 

c) dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych pracowników : nauka zawodu w 

okresie 24 – miesięcznym skorzystało 5  pracodawców i w okresie 36 –miesięcznym 

skorzystało 2 pracodawców. 

d) realizacja Rządowego Programu Pomoc Państwa w zakresie dożywiania objętych 

zostało 310 uczniów. 

 

   Wszystkie sprawozdania zostały wykonane w terminie. 

 

5. Wykonanie inwestycji oświatowych i remontów obiektów szkolnych oraz  doposażenie 

szkół w sprzęt i pomoce dydaktyczne: W ramach tego zadania przeprowadzono.  

 

W Zespole  Szkół w Ryjewie  w 2012 roku zakupiono: 

 taborety gazowe - 2 szt.  

 mobilna tablica interaktywna  

 pracownia komputerowa  

 licencje na programy komputerowe: księgowość, płace, sekretariat 

  



Remonty: 

 przygotowanie sali dla księgowości (szafy, krzesła, drukarka, monitory, komputery, 

biurka. drzwi + montaż, rolety, okna + montaż, wykładzina, krzesła)    

W 2013roku zakupiono: 

 tablica do planu lekcji  

 olej opałowy, 

Remonty: 

 malowanie kuchni i stołówki, adaptacja pomieszczenia na archiwum,  

 usunięcie zalania szkoły  

 remont dachu nad kuchnia i stołówką  

 

W Szkole Podstawowej w Straszewie: 

 Remonty: 

 - malowanie gabinetu pielęgniarki, położenie płyt regipsowych na dwóch ścianach 

biblioteki, położenie struktury i malowanie ścian korytarza w budynku przy ulicy, 

remonty pokryte z dochodów własnych placówki. 

Zakupy: 

 zestaw stolików i krzeseł do oddziału przedszkolnego, radiomagnetofon 

 biurko do biblioteki (z dochodów własnych), 

 zestaw pomocy dydaktycznych w ramach programu „Indywidualizacja nauczania w 

gminie Ryjewo”. 

 

6. Prowadzenie nadzoru nad działalnością szkół w zakresie spraw finansowych  i 

administracji. W ramach tego zadania nadzorowano: 

 

1. Prawidłowość dysponowania przyznanymi szkole środkami budżetowymi oraz 

pozyskanymi przez szkołę środkami z innych źródeł, a także gospodarowanie mieniem, 

2. Przestrzeganie przepisów dotyczących organizacji pracy szkoły, 

3. zapewnienie warunków działania szkoły lub placówki, w tym bezpiecznych  

i higienicznych warunków nauki, wychowania i opieki. 

 

 

7. Analiza wyników sprawdzianu klas VI szkoły podstawowej i egzaminu gimnazjalnego 

klas III gimnazjum. W szkołach podstawowych po raz kolejny został przeprowadzony 

egzamin  zewnętrzny badający poziom umiejętności uczniów szóstej klasy. Do sprawdzianu, 

który odbył się 4 kwietnia 2013 r., przystąpiło w gminie Ryjewo 72 szóstoklasistów.  

 

Wyniki sprawdzianu szkół podstawowych w gminie Ryjewo średni wynik w %:  

 

Wyszczególnienie 

 

                                          Średnia w procentach 

szkoła gmina powiat województwo 

Szkoła Podstawowa 

 w Ryjewie 

21,49  20,65  21,97  23,53  

Szkoła Podstawowa  

w Straszewie 

17,21  

 

20,65  21,97  22,53 

 

Wyniki  średnie egzaminu gimnazjalnego  w Gminie Ryjewo. Uczniowie klas III 

gimnazjum w kwietniu 2013 r. przystąpili do obowiązkowego egzaminu gimnazjalnego na 



terenie całego kraju. Egzamin został przeprowadzony według nowych zasad. Zmiana dotyczy 

formuły egzaminu , wymagań egzaminacyjnych, przebiegu egzaminu oraz oceniania 

rozwiązań egzaminacyjnych i przedstawiania wyników egzaminu. W gminie Ryjewo do 

egzaminu przystąpiło 76 uczniów.  Wyniki egzaminu  gimnazjalnego – średni wynik w % 

 

 Język 

polski 

Historia i 

WOS 

Matemat. Przyrod Język 

ang. 

Podst. 

Język 

angiel. 

rozrze 

Język 

Niem. 

podst. 

Języ 

niem. 

rozsz 

Gimnazjum  

w Ryjewie 

57 52,9 44,1 56,1 52,41 33,0 59,8 31,1 

Powiat 

kwidzyński 

59,51 55,72 50,06 59,44 60,94 42,77   

Woj. 

pomorskie 

59,85 55,99 47,25 57,49 62,56 46,03 54,59 34,07 

Kraj 62 58 48 59 63 45 58 40 

 

W ramach prac zespołów przedmiotowych dokonywano analizy poszczególnych testów i 

egzaminów. Wnioski do dalszej pracy wynikające z analizy  sprawdzianu  w klasie VI Szkoły 

Podstawowej  i wnioski z wyników egzaminu gimnazjalnego,  zostały przyjęte do pracy w 

placówkach oświatowych w nowym roku szkolnym.  

 

Przewodniczący Rady: W zeszłym tygodniu obchodziliśmy uroczystość Dnia Edukacji 

Narodowej, składaliśmy podziękowania i chciałbym raz jeszcze podziękować w imieniu całej 

Rady na ręce Dyrektorów podziękowania za realizacje zadań oświatowych, tym bardziej w 

czasach bardzo trudnych, bo mam na myśli nie tylko kwestie finansowe, bo wiemy jaka 

mamy dzisiaj młodzież , więc ta praca jest tym bardziej podwójnie trudna. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym również podziękować nauczycielom ale przyznam, że 

w szczególności zaniepokoiły mnie wyniki w nauczaniu w poszczególnych przedmiotach? 

Czy wyciągnięto w tej sprawie jakieś wnioski i zweryfikowano jakie są przyczyny  takie 

sytuacji? 

 

Przewodniczący Rady: Wiemy, że przyczyn jest wiele i trudno jest wskazać konkretny 

powód. wiadomo również, że zdarzają się roczniki w których młodzież nie jest szczególnie 

uzdolniona.  

 

Pan Andrzej Zwolak: Wyniki te są bardzo dobre. Trudno jest porównywać szkoły wiejskie 

ze szkołami wojewódzkimi, bo są to inne środowiska, inne możliwości maja dzieci z dużych 

miast, inne podejście maja rodzice jak również sytuacje finansowe tych rodzin są inne. 

Wyniki szkół powinno się porównywać na poziomie krajowym, gdzie dokonany jest podział 

na poziomy nauczania i zarówno Zespół Szkół w Ryjewie jak i Szkoła Podstawowa w 

Straszewie są na poziomie średniej co jest bardzo dobrym wynikiem.  należy również 

zrozumieć, że w przypadku gdy do egzaminu podchodzi 50 uczniów i zdarzy się, że tylko 3-4 

nie przyłoży się to wówczas średnia bardzo mocno spada. Chciałbym, żeby co roku wyniki w 

nauce były tak dobre jak teraz. Jedyny przedmiot jaki w chwili obecnej jest problemem to 

język angielski w wersji rozszerzonej, bo są tu niskie wyniki w nauce. Na chwile obecna nie 

jest to bardzo istotne z uwagi na to, że przedmiot ten nie liczy się przy jakichkolwiek 

egzaminach, czy promocji do szkół ponad gimnazjalnych i dlatego uczniowie nie przykładają 

się do niego. Należy wspomnieć, że język niemiecki jest na poziomie nauczania wyższym niż 

w województwie, co jest dla nas bardzo mocno cieszy.  



Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest dla Gminy Ryjewo na lata 2013 – 2032”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Z- ca Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXX/191/13 z dnia 22 

października 2013 roku w sprawie uchwalenia „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest dla Gminy Ryjewo na lata 2013 – 2032”.  Uchwała stanowi załącznik 

Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy 

Ryjewo (ograniczonych do mieszkańców Sołectwa Benowo) w przedmiocie utworzenia 

z inicjatywy grupy mieszkańców Gminy nowej jednostki pomocniczej – Sołectwa 

Sołtyski. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Z- ca Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXX/191/13 z dnia 22 

października 2013 roku w sprawie uchwalenia zarządzenia konsultacji z mieszkańcami 

Gminy Ryjewo (ograniczonych do mieszkańców Sołectwa Benowo) w przedmiocie 

utworzenia z inicjatywy grupy mieszkańców Gminy nowej jednostki pomocniczej – Sołectwa 

Sołtyski. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za 

inkaso.  
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński - Z- ca Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXX/193/13 z dnia 22 

października 2013 roku w sprawie poboru opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i określenia wynagrodzenia za inkaso. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. 



 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXX/194/13 z dnia 22 

października 2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. Uchwała 

stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/149/12 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Ryjewo na lata 2013 – 2024. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14 , przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXX/195/13 z dnia 22 

października 2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2013 – 2024. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

 

 

Ad.11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 

 3 października odbyła się konferencja „Wyrównywanie szans osób niepełnosprawnych            

w Powiecie Kwidzyńskim”. w konferencji wzięli udział Jarosław Duda – Senator RP, 

Wiceminister Pracy i Polityki Socjalnej, Pełnomocnik Rządu ds. osób niepełnosprawnych 

 i Sławomir Piechta Poseł na Sejm RP, Przewodniczący Komisji Polityki Sportowej                 

i Rodziny; 

 3 i 4 października spotkałem się ze Stowarzyszeniem Miłośników Straszewa, Kołem 

Gospodyń Wiejskich Renawa oraz OSP Benowo w celu omówienia projektów składanych 

do „LIDER”; 

 4 października w Gminnej Bibliotece Publicznej w Ryjewie odbyła się uroczystość            

z okazji 65 – rocznicy powstania biblioteki. w tym miejscu chciałbym serdecznie 

podziękować Pani Dyrektor Annie Biskupskiej za wzorowe przygotowanie uroczystości 

rocznicowych; 

 10 października uczestniczyłem w spotkaniu u Starosty Kwidzyńskiego z burmistrzami                  

i wójtami z terenu powiatu kwidzyńskiego na którym: 

 omówiono zasady i tryb przyznawania Nagrody Starosty Kwidzyńskiego                             

za osiągnięcia w  dziedzinach Przedsiębiorczości oraz Rynku Pracy, 



 omówiono projekt PRO dla Woj. Pomorskiego na lata 2014-2020 oraz listę przedsięwzięć 

objętych formułą Zintegrowanego Porozumienia Terytorialnego Miejskiego Ośrodka 

Subregionalnego Kwidzyn; 

 11 października W Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Barcicach odbyło 

się spotkanie z rolnikami i geodetami na temat scalania gruntów w miejscowości Barcice; 

 14 października obchodziliśmy uroczystość Dnia Edukacji Narodowej. O godz.                            

9 uczestniczyłem w obchodach w SP w Straszewie, a o 14 w ZS w Ryjewie. Złożyłem 

wszystkim pracownikom oświaty życzenia również w Państwa imieniu; 

 godzinie 12 odbyło się spotkanie z Sołtysami z Gminy Ryjewo na temat rekrutacji 

młodzieży z terenu naszej gminy do projektu, który realizujemy wspólnie z Kwidzyńskim 

Parkiem Technologiczno – Przemysłowym; 

 w dniach 15-16 października wspólnie z samorządowcami z Powiatu Kwidzyńskiego 

uczestniczyłem w XIV Kongresie Gmin Wiejskich na którym poruszone zostały problemy 

nurtujące samorządy w Polsce, min. planowana nowelizacja ustawy śmieciowej i nowe 

programy RPO i PROW na lata 2014 – 2020; 

 w dniach 17-18 odbyły się Komisje Rady Gminy Ryjewo na których omawialiśmy 

uchwały, które były przedmiotem dzisiejszej sesji; 

 17 października spotkałem się z Lekarzem Weterynarii na temat problemu z bezpańskimi 

psami z terenu naszej gminy. Również tego dnia odbyło się spotkanie z przedstawicielem 

Kuratorium; 

 w dniu dzisiejszym w Starostwie Powiatowym w Kwidzynie odbyło się spotkanie                      

w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Kwidzyn. 

 

Ad.12/ Ad. 13. Interpelacje i zapytania radnych / Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Przewodniczący Rady: Otrzymaliśmy z Zarządu Dróg Wojewódzkich odpowiedź na jedną z 

naszych interpelacji dotyczących stanu dróg wojewódzkich. Niestety z przyczyn finansowych 

wydatki na remonty dróg na rok 2014 nie będą wyższe niż w roku obecnym.  

 

Radna Barbara Wolak: Rozmawialiśmy na ostatnim posiedzeniu Komisji o problemie 

samochodami ciężarowymi, które mimo zakazu poruszają się odcinkiem drogi wojewódzkiej 

nr 607 w stronę Jałowca. Wiem, że Urząd wysłał zapytanie do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

jacy przedsiębiorcy maja pozwolenie na poruszanie się ta drogą. Z uwagi na fakt, iż nie 

otrzymaliśmy do dnia dzisiejszego odpowiedzi, zadzwoniłam do ZDW z pytaniem. Pan 

Dyrektor odpowiedział, iż w wczoraj wysłał odpowiedź, że Zarząd nie wydaje zezwolenia na 

transport, dlatego mam propozycje, by porozumieć się z tymi przedsiębiorcami i poprosić ich 

o poparcie naszej inicjatywy w sprawie naprawy odcinka drogi nr 607 w stronę Jałowca w 

Zarządzie Dróg Wojewódzkich i może wtedy wspólnie uda nam się cos osiągnąć. Kolejna 

sprawa, która chciałam poruszyć dotyczy zaplanowania w przyszłorocznym budżecie 

oświetlenia na ul. Łąki w Ryjewie. chodzi o drogę przy której są posadzone są wierzby.  

 

Przewodniczący Rady: Oczywiście chcielibyśmy wytłumaczyć, że nie chodzi o to, że 

chcemy komuś zamknąć możliwość dojazdu tą drogą. Chcemy wsparcia naszej inicjatywy i 

doprowadzenia do wyremontowania tej drogi tak by samochody ciężarowe nie rozjeżdżały jej 

do końca.  

 



Radny Jerzy Paradowski: Mieszkańcy zastanawiają się nad tym, co maja zrobić z opłatą za 

odpady za lipiec, kiedy odpady te nie zostały zabrane? Zastanawiam się również nad tym czy 

jest odzwierciedlenie finansowe po nowym przetargu do przyszłorocznego budżetu. Wiemy 

tez, że zaległości w opłatach za odpady są dość duże, co zamierzamy z tym zrobić? Ponadto 

mieszkańcy oczekują przeprosin za całe zamieszanie związane z tym, że nie mieli 

wywożonych odpadów.  

 

Przewodniczący Rady: Jeżeli chodzi o zaległości w opłatach za odpady, to są to raczej 

zaległości bieżące i wcale nie takie duże. Owszem mamy zaległości w opłatach komunalnych, 

ale Urząd wykonuje swoje czynności prawidłowo jeżeli chodzi o egzekucję. Jeżeli chodzi o 

odpady to przyzwyczajeni byliśmy otrzymywać fakturę i dlatego nie każdy pamięta jeszcze o 

płatnościach. 

  

Pan Sławomir Słupczyński: Jeżeli odpady nie zostały wywiezione, to takie sytuacje należy 

zgłaszać na bieżąco, bo trudno jest Nam zareagować na coś o czym nie wiemy. Firma, która 

wywozi w tej chwili odpady, ma zamontowany system GPS i codziennie przesyła nam dane o 

tym skąd odbierała odpady a skąd nie, więc takie zgłoszenia są bardzo łatwe do weryfikacji. 

Jeżeli chodzi o to opłatę za lipiec to każdy musi zapłacić. Opłata ta dotyczy nie tylko tego czy 

był wywóz, ale opłaty za cały system gospodarowania odpadami.  Wszyscy wiemy, że lipiec 

był trudnym miesiącem jeżeli chodzi o wywóz odpadów, dlatego też szybko zerwaliśmy 

pierwszą umowę. Jeżeli chodzi o zaległości to wynoszą o 28 tyś. złotych. do 300 osób które 

niezło żyły deklaracji wysłano wezwania a następnie decyzje administracyjne. Przy 

konstrukcji budżetu będziemy to analizować. Musimy pamiętać o tym, że przy opłacie za 

odpady braliśmy jeszcze pod uwagę koszty budowy PSZOK, który spłacać będziemy jeszcze 

przez kilka lat. Jeżeli z opłat będzie nadwyżka to przeznaczyć ją możemy jedynie na 

gospodarkę odpadami.  

 

Radny Jerzy Luty: Chciałbym nawiązać do sprawy dróg wojewódzkich. w ostatnich dniach 

Zarząd Dróg Wojewódzkich naprawił obiecane 200 metrów drogi, z czego jesteśmy bardzo 

zadowoleni. Słuchając odpowiedzi, że sytuacja finansowa nie pozwala remontować tych dróg 

to tak pomyślałem, i chciałbym, żeby przekazać ta interpelację do Starostwa Kwidzyńskiego, 

że powiat sztumski, chcąc by ich drogi wojewódzkie zostały wyremontowane, sam wykonał 

dokumentację techniczną drogi nr 603 Sztum – Biała Góra. Sztum ma pięknie 

wyremontowane drogi wojewódzkie i może Powiat Kwidzyński również mógłby pójść na 

taka współpracę z ZDW i przygotował by dokumentację dotycząca, którejś z dróg 

wojewódzkich na terenie gminy Ryjewo. 

 

Pan Andrzej Zwolak: Oczywiście zgłoszę Pana interpelację na posiedzeniu Rady Powiatu 

jednak mogę od razu powiedzieć, że szansę na realizacje tego projektu są małe chociażby z 

uwagi na fakt, że na terenie powiatu kwidzyńskiego jest najwięcej dróg wojewódzkich. To, że 

na terenie powiatu sztumskiego są co roku naprawiane drogi wojewódzkie związany jest z 

tym, że na terenie Sztumu mieści się siedziba Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

 

Ad.14. Wolne wnioski i informacje. 

 

Nie zgłoszono.  

 

Ad.15. Zakończenie obrad. 
 



Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXX sesji Rady 

Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 
 

 


